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Către, 

Ministerul Tineretului și Sportului 

În atenția domnului ministru Carol-Eduard Novák 

 

 

Stimate domnule ministru, 

 

 

Sportul, ca parte a culturii universale, este una dintre cele mai importante și de 

neînlocuit valori pentru fiecare om, în special pentru organismul în curs de 

dezvoltare. Din acest considerent, instituția noastră sprijină viața sportivă a județului 

Harghita printr-o serie de măsuri. 

În condițiile în care Ministerul Sportului a lansat Proiectul Strategiei Naționale pentru 

Sport, Consiliul Județean Harghita a transmis spre consultare tuturor subiecților 

interesați proiectul de hotărâre pentru aprobarea Strategiei Naționale pentru Sport 

pentru perioada 2023-2032, rugându-le să ne transmită propunerile de 

modificare/completare cu privire la proiectul de hotărâre sus-menționat.  

Printre răspunsurile relevante vă comunicăm următoarele: 

Propunem luarea în considerare a unor pârghii financiare prin intermediul 

Ministerului Finanțelor astfel încât industria de alcool, tutun, jocuri de noroc să fie 

obligată să dirijeze parte din impozit, acciză către sport și cultură. De asemenea TVA-

ul ar trebui să fie eliminată pentru achiziția de material pentru competiții / pentru 

cluburile care activează în campionate naționale, internaționale. 

Strategia națională pentru sport trebuie conceput, împreună cu Ministerul Finanțelor, 

Ministerul Învățământului, Cabinetul Primului Ministru și cu mediul de afaceri - care 

trebuie încurajat să finanțeze sportul atât cel  

de masă cât și cel de performanță.  
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Totodată vă propunem și următoarele modificări și completări legate de proiectul de  

HOTĂRÂRE pentru aprobarea Strategiei Naționale pentru Sport pentru perioada 

2023-2032: 

Nr. 
crt. 

Proiectul 
de HOTĂRÂRE pentru 
aprobarea Strategiei 
Naționale pentru 
Sport pentru perioada 
2023-2032 

Proiectul de HOTĂRÂRE pentru 
aprobarea Strategiei Naționale 
pentru Sport pentru perioada 2023-
2032 

 

Motivarea 
amendamentelor 
propuse 

1. 7.Obiective generale și 
specifice. O.S 2,2 

 Să fie nominalizate sporturi 
atractive cu interes local. 

 Întărirea Cluburilor de stat: 
CSS-uri, CSM-uri și LPS-uri. 
(personal, în plus, bani de 
competiție în plus, grupa în 
plus etc.)  

 Bună colaborare a tuturor 
personajelor de sport , inclusiv 
și academiile susținute 
financiar din alte țări.  

 Bursă de sport pentru sportivii 
din sporturi individuale sau 
pentru sportivii de excelență, 
care nu sunt încă profesioniști, 
dar sunt de perspectivă.  

 Susținerea din partea DJTS-
urilor cu diplome, cupe și 
medalii a acțiunilor, 
programelor sportive pentru 
sport de masă.  

 Consiliere și garanție de 
fonduri proprii  pentru proiecte 
europene de infrastructură 
sportivă. 

 Organizarea de pregătire 
profesională specifică a 
antrenorilor (coaching clinic). 

 Proiecte tip Erasmus pentru 
antrenorii din zonă.   

 Lansarea unei proiect pilot: 
"Fiecare copil să facă sport". 
Fiecare elev din clasele 

Prin colaborări și prin 
burse de sport, prin 
întărirea cluburilor 
de stat și organizarea 
programelor de 
sport în masă se 
poate stimula 
locuitorii la sport, nu 
numai la sportul de 
performanță 

Pentru creșterea 
orelor de gimnastică 
în școli, este necesar 
reabilitarea 
construirea sălilor de 
sport,  unde este 
cazul. 

În locurile urbane ar 
fi nevoie de 
construirea 
terenurilor de joacă, 
sau parcurilor de 
activități libere, 
pentru baschet, tenis 
de masă, terenuri de 
alergare etc. 

 



pregătitoare să fie legitimate la 
un club de sport din județ.   

 Renovarea sălilor de sport 
construite după anii 2000. 

 Construirea parcurilor, 
terenurilor de joacă și de sport 
(panouri de baschet în cartiere, 
mese de tenis de masă,  porți 
de handbal etc.). 

 Împreună cu ISJ includerea în 
orarul pentru elevi a unor ore 
de sport obligatoriu.  

 Creșterea numărul orelor de 
educație fizica și sport. 
(Curriculumul școlar definește 
nr. orelor minime și maxime) 
ISJ-ul să ia măsuri, ca la toate 
unitățile să fie acest număr la 
maxim. 

 

 

 

 

Cu stimă, 

 

    Vicepreședinte      Director general 

Bíró Barna Botond          Zonda Erika 

 

 

 

Miercurea Ciuc, la data de 25 aprilie 2023 
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